

[Texte]

rest of the world, so I certainly felt, and feel, this group is very important.

Speaking for our party, I want to make the point—just in case it should slip by—that we shall certainly go and hear from these groups throughout the country if this committee refuses to do so. We shall go out and we shall do what this committee refuses to do. I hope very much, of course, this committee does not refuse to do so, but I just want to reassure any of these groups who are still listening at this point that despite the problems they have in making their case to the Conservative majority on this committee, they will be heard and their message will reach the House of Commons, just as it is reaching this committee now.

Another group who wanted to speak at the committee was the London Conference Church and Society Committee. For those of you who do not know London as well as I do—I of course made many trips to London as part of my leadership campaign last year, and I will not put further comment about the subject into this discussion at this point—it is the Reverend Susan Eagle who wants to make this presentation in the case of London. I do not know if members of the committee have met the Reverend Eagle, but she is an extremely effective and powerful spokesperson, who would be able to speak out on behalf of non-profit groups throughout this country with a capacity this committee would miss at its loss.

In addition to that group we have, also from London, the Stand Up For Canada Coalition. This group's contact person is Greg Schneider. This group feels, I think rightly, that the GST will seriously damage this country and that it is important, just as was the case in—

Mr. Soetens: Have you read their brief?

Mr. Langdon: No, I have not had a chance to read their brief because—

Mr. Soetens: How do you know they were not going to appear, then, to speak in favour of the GST instead of in opposition to it?

Mr. Langdon: Because, Mr. Soetens, if they want to stand up for Canada, I am certain they want to stand up against the GST—

Mr. Soetens: You have that wrong, then.

Mr. Langdon: —because, as we heard in testimony on Thursday, there are clear alternatives to the GST, alternatives that would provide for much better options, that would replace the manufacturer's sales tax; alternatives that I myself certainly find extremely persuasive.

• 1710

Some of the other groups would include Father Michael Ryan from St. Peter's Seminary. Again, I am not certain if groups have had a chance to hear from Father

[Traduction]

à l'unité littéraire de notre pays et à notre aptitude à communiquer avec le reste du monde. J'ai donc pensé, et je pense toujours, que ce groupe est très important.

Parlant au nom de notre parti, je voudrais signaler—pour qu'on le sache bien—que nous allons aller entendre ces groupes dans tout le pays si notre Comité refuse de le faire. Nous allons nous déplacer pour faire le travail que le Comité refuse de faire. J'espère beaucoup, bien sûr, que le Comité n'en viendra pas à ce refus, mais je veux rassurer tous les groupes que, malgré la difficulté qu'il ont à exposer leurs points de vues devant la majorité conservatrice de notre Comité, ils seront entendus et leur message parviendra à la Chambre des communes, tout comme il parvient maintenant au Comité.

Il y a un autre groupe qui désirait se faire entendre devant notre Comité: le *London Conference Church and Society Committee*. Pour ceux d'entre vous qui connaissent moins bien London que moi—bien sûr, je suis allé plusieurs fois à London au cours de ma campagne de l'an dernier pour la direction de notre parti et c'est un point que je ne commenterai pas plus longuement pour l'instant—je dois vous dire que c'est la Révérende Susan Eagle qui désire faire cet exposé. Les membres du Comité n'ont peut-être pas tous rencontré la Révérende Eagle. C'est un porte-parole extrêmement efficace et dynamique, qui pourrait parler au nom des groupes sans but lucratif du pays avec une compétence que le Comité s'en voudrait sans doute de ne pas constater.

Également de London, nous avons la *Stand Up For Canada Coalition*, que représente Greg Schneider. Ce groupe juge—et il a raison, selon moi, que la TPS nuira grandement au pays et qu'il importe, tout comme dans le cas. . .

M. Soetens: Avez-vous lu son mémoire?

M. Langdon: Non, je n'ai pas eu l'occasion de lire son mémoire car. . .

M. Soetens: Comment, dans ce cas, savez-vous qu'il n'allait pas témoigner en faveur de la TPS plutôt que pour s'y opposer?

M. Langdon: C'est que, Monsieur Soetens, s'ils veulent se tenir debout pour le Canada, je suis sûr qu'ils veulent se tenir debout contre la TPS. . .

M. Soetens: Dans ce cas, vous avez tort.

M. Langdon: . . . car, comme nous l'avons appris lors des témoignages de jeudi, il existe nettement des solutions autre que la TPS, des solutions qui nous fourniraient de bien meilleures options, qui remplaceraient la taxe de vente de la fabrication; des solutions que je juge moi-même extrêmement convaincantes.

Parmi les autres groupes, il y aurait le Père Michael Ryan du Séminaire St. Peter's. Je ne sais si les groupes ont eu l'occasion d'entendre le Père Ryan dans le passé. J'ai